



The regular meeting for the Council of Five Rivers was held at the Bass River Public Hall.

PRESENT

Mayor		Martina "Tina" Beers
Councillors	At Large	William "Billy" Flanagan
	At Large	Katelyn "Katie" Robertson
	Ward 1	Karen Campbell
	Ward 2	Michael "Mike" Robertson
	Ward 3	Kelly Pidgeon
	Ward 4	Elaine Warren
CAO/Clerk		Ann Evans

CALL TO ORDER

The mayor called the meeting to order at 6:00 p.m.

** The mayor read the procedure for all meetings of Council, as stipulated within by-law no. 23-01.*

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon
That the agenda be approved with noted amendment - 11 d) Beersville/Harcourt Fire Truck.
MOTION CARRIED.

DISCLOSURES OF CONFLICT OF INTEREST

No conflicts of interests were declared.

PUBLIC PRESENTATIONS

Alan Hermitage: King Street and River Street properties, drinking water protection, Fracking & various other topics.

APPROVAL OF THE MINUTES FROM PRIOR MEETINGS

Moved: Karen Campbell | Seconded: Katelyn Robertson
That the May Regular Meeting minutes of May 14, 2024 be approved.
MOTION CARRIED.

Moved: Kelly Pidgeon | Seconded: William Flanagan
That the special meeting minutes of May 13, 2024 be approved with noted corrections. MOTION CARRIED.

Moved: Karen Campbell | Seconded: Kelly Pidgeon
That the Special Meeting of Council minutes of May 29, 2024 be approved with noted corrections.
MOTION CARRIED.

La réunion ordinaire du Conseil de Five Rivers a été tenue à la salle publique de Bass River.

PRÉSENTS

Maire :		Martina «Tina» Beers
Conseiller(ère)s	Général	William «Billy» Flanagan
	Générale	Katelyn «Katie» Robertson
	Quartier 1	Karen Campbell
	Quartier 2	Michael «Mike» Robertson
	Quartier 3	Kelly Pidgeon
	Quartier 4	Elaine Warren
DG/Greffière		Ann Evans

OUVERTURE DE LA RÉUNION

La maire ouvre la réunion à 18 h.

** La maire a lu la procédure pour les réunions du conseil, telle que stipulée dans l'arrêté n° 23-01.*

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposée: William Flanagan | Appuyée: Kelly Pidgeon
Que l'ordre du jour soit accepté avec l'ajout noté – 11 d) Camion de pompiers de Beersville/Harcourt.
MOTION ADOPTÉE.

DIVULGATIONS DE CONFLIT D'INTÉRÊTS

Aucun conflit d'intérêts n'est déclaré.

EXPOSÉS DU PUBLIC

Alan Hermitage : Les propriétés de la rue King et de la rue River, la protection de l'eau potable, la fracturation et divers autres sujets.

ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DES RÉUNIONS PRÉCÉDENTES

Proposée: Karen Campbell | Appuyée: Katelyn Robertson
Que le procès-verbal de la réunion ordinaire du 14 mai 2024 soit accepté. MOTION ADOPTÉE.

Proposée: Kelly Pidgeon | Appuyée: William Flanagan
Que le procès-verbal de la réunion extraordinaire du 13 mai 2024 soit accepté avec les ajouts notés.
MOTION ADOPTÉE.

Proposée: Karen Campbell | Appuyée: Kelly Pidgeon
Que le procès-verbal de la réunion extraordinaire du 29 mai 2024 soit accepté avec les ajouts notés.
MOTION ADOPTÉE.

BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES

A. QuadNB

Awaiting a response from Bathurst and Sussex Council on the success of the trails in their communities.

CORRESPONDENCE

- GNB Approval: To operate S-3654 Village of Rexton's Wastewater System.

DEPARTMENTAL REPORTS

CAO REPORT

The CAO presented a monthly status report to Council.

MAYOR'S REPORT

The mayor reviewed her report with Council.

NOTICE OF MOTIONS

1) By-Law No. 24-01:

A By-Law respecting the proceedings of Council of Five Rivers, amending by-law no. 23-01. To be reviewed again by the By-Law and Policy Committee.

NEW BUSINESS

a) **Bonar Law**

A brief report of the condition and improvements that have been made to Bonar Law Commons was presented. The Museum will be open as well as the historic areas for tours this coming summer.

b) **Rexton Wastewater System**

Request for Quotes to numerous engineering companies have been made to determine the path forward on the Rexton Lagoon and other wastewater system upgrades the Engineering Companies identify.

c) **Baseball Field Refurbishment**

The Rexton Baseball Field had refurbishment work done to it to improve the Ball diamond and dugouts water drainage, and remove some trees encroaching onto the playing area. Crushed gravel was also added to the road into the ballfield.

AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL

A. QuadNB

Nous attendons une réponse du conseil de Bathurst et de Sussex sur le succès des sentiers dans leurs communautés.

CORRESPONDANCE

- Approbation du GNB : Exploiter le système de traitement des eaux usées du village de Rexton (S-3654).

RAPPORTS MINISTÉRIELS

RAPPORT DE LA DG

La DG a présenté au Conseil un rapport de suivi mensuel.

RAPPORT DE LA MAIRE

La maire a présenté son rapport au conseil.

AVIS DE MOTIONS

1) Arrêté n° 24-01

Un arrêté respectant les procédures du conseil de Five Rivers, modifiant l'arrêté n° 23-01. À réexaminer par le comité des arrêtés et des politiques.

AFFAIRES NOUVELLES

a) **Bonar Law**

Un bref rapport sur l'état et les améliorations apportées à Bonar Law Commons a été présenté. Le musée et les espaces historiques seront ouverts à la visite l'été prochain.

b) **système de traitement des eaux usées de Rexton**

Un appel à devis a été lancé auprès de nombreuses firmes d'ingénierie afin de déterminer la marche à suivre pour le traitement du lagon de Rexton et d'autres améliorations du système de traitement des eaux usées identifiées par les firmes d'ingénierie.

c) **Modernisation du terrain de baseball**

Le terrain de baseball de Rexton a fait l'objet de travaux de rénovation afin d'améliorer le drainage de l'eau du terrain de baseball et des abris, et d'enlever certains arbres qui empiétaient sur l'aire de jeu. Du gravier concassé a également été ajouté à la route menant au terrain de balle.

NEW BUSINESS (CONT.)

d) Beersville Harcourt Tanker Truck

A tanker truck of the Beersville/Harcourt Fire Department has been offered to the Rexton Fire Department and with no interest to date from the Rexton Fire Department, to use the Truck. A new home for the used truck will be investigated and presented at the next meeting.

FINANCIAL REPORT

To be reviewed once the 2nd Quarterly financial statement of the period Jan 1, 2024 to June 30, 2024 is available, estimated date second-week of July 2024.

COUNCIL STATEMENTS & INQUIRIES

Open the floor to statements and inquiries;

Councillor Warren: Explained there was some members of the Public that expressed their disappointment to the results of their Public Meeting held on May 30, 2024. It was not what the Public expected.

CLOSED MEETING

The members of the public were advised that Council was going into a closed meeting.

This portion of the meeting was moved to the basement of the Bass River Public Hall.

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon
To go into a closed meeting to discuss HR matters at 6:50 p.m. MOTION CARRIED.

Moved: William Flanagan | Seconded: Kelly Pidgeon
To go back into the open meeting at 9:00 p.m.
MOTION CARRIED.

Moved: Kelly Pidgeon | Seconded: Elaine Warren
That sanctions were brought against members of Council. MOTION CARRIED.

AFFAIRES NOUVELLES (SUITE)

d) Camion des pompiers de Beersville/Harcourt

Un camion-citerne du service d'incendie de Beersville/Harcourt a été offert au service d'incendie de Rexton, le service d'incendie de Rexton n'a pas encore exprimé son intérêt dans le camion. Un nouveau lieu de stationnement pour le camion hors d'usage sera étudié et présenté lors de la prochaine réunion.

RAPPORT FINANCIER

À examiner une fois que le deuxième état financier trimestriel pour la période allant du 1er janvier 2024 au 30 juin 2024 sera disponible, date estimée à la deuxième semaine de juillet 2024.

DÉCLARATION ET ENQUÊTE DU CONSEIL

A donné la parole pour les déclarations et les questions ;

Conseillère Warren : Elle informe que certains membres du public ont exprimé leur désappointement quant aux résultats de la réunion publique qui s'est tenue le 30 mai 2024. Ce n'était pas ce que le public attendait.

RÉUNION À HUIS CLOS

Les membres du public ont été informés que le Conseil se réunissait à huis clos.

Cette partie de la réunion a été déplacée au sous-sol de la salle publique de Bass River.

Proposée: William Flanagan | Appuyée: Kelly Pidgeon
Que le Conseil se réunisse à huis clos pour discuter des questions de ressources humaines à 18 h 50.
MOTION ADOPTÉE.

Proposée : William Flanagan | Appuyée : Kelly Pidgeon
D'ajourner la réunion à huis clos et de reprendre la partie ouverte de la réunion à 21 h. MOTION ADOPTÉE.

Proposée : Kelly Pidgeon | Appuyée : Elaine Warren
Que des sanctions soit été prises à l'encontre de membres du Conseil. MOTION ADOPTÉE.

FIVE RIVERS
REGULAR COUNCIL MEETING
The minutes of
Tuesday, June 11, 2024

FIVE RIVERS
RÉUNION ORDINAIRE DU CONSEIL
Le procès-verbal du
mardi 11 juin 2024

The date and location of the next Five Rivers Regular Council Meeting will be Tuesday, July 9, 2024 at 6:00 p.m. at the municipal office.

ADJOURNMENT

It was agreed to adjourn the meeting.

La date de la prochaine réunion ordinaire du Conseil de Five Rivers se tiendra le mardi 9 juillet mai 2024 à 18 h au bureau municipal.

AJOURNEMENT

Il est convenu d'ajourner la réunion.

Mayor | Tina Beers | Maire

Clerk | Ann Evans | Greffière